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The folloning information from t h e  International Court of Justice 
if3 communicated to the Press: 

On 7 July 1959, t he  Goverment of t h e  United States o f  he r i ca  
f i l e d  in the  Registry of  the  C o u r t  an Application against the Union of 
Soviet S o c i a l i s t  Repubfics relating t o  an a e r i a l  inc iden t  which 
occurred on 7 November 1954, over the  territory of Japan. 

In i t s  Application the  Goverment of the  United S t a t e s  o f  America 
alleges t h a t  on that date  one of i t s  aircraft mas attacked and destreyed 
aver the Japanese Island of Hokkaido by f ighter  a i rc ra f t  of the U,S ,S .B .  
Tt requests the  C o u r t  t o  f i n d  tha t  the  U.S.S.R. is l i a b l e  f o r  the 
damages caused and t o  anrard danages i n  t he  swn of  $756,404. 

The Government o f  the United Sta tes  of Arnerica s ta tes  in the 
Application tha t  it submits t o  the Courtls jurisdiction f o r  the purposes 
of t h i s  case and t h a t  it i s  open t o  t h e  Government of t h e  U.S,S.,R. t o  do 
likervi s e . 

In accordance nith Artic'le 40 of the  Statute ,  the  Application 
haa been communlcatad by the Registry t o  t h e  Government of the  U.S,S.R. 

The Hague, 1 July 1959, 

Les renseignements suivants, &manant du Greffe de la Cour inter- 
natianale.de Justice, sont mis à la disposition de la presse: 

@ Le 7 juillet 1959, le Gouvernement des Etats-Unis dfAm6riyue a 
déposé au Greffe de l a  Cour une requete contre liUnion des Républiques 
socia l i s tes  soviétiques re la t ive  à un incident aérien survenu le 7 
novembre 1954 au-dessus du Japon, 

Dans sa requête, le Gouvernement des Etats-Unis allègue qui& 
c e t t e  d a t e ,  un de ses avions a été attaqué puis abat tu  au-dessus de 
l i f l e  japonaise deHokkafdo p a r  l t = v i a t i o n d e  chasse soviétique. Il 
demande à la Cour de dire e t  juger que 1Wnion des Rkpubliques . 

socialistes sovihtiques e s t  responsable  et qu'elle doit lui verser à 
titre d'indemnité une somme de $756 604. 

Le Gouvernement des Etats-Unis d i t  dans la requête qu'il 
accepte la juridiction de la Cour aux fins de IFesp&ce e t  quiil e s t  
l o i s i b l e  au Gouvernement de l'Union des Républiques soc i a l i a t e s  
soviétiques de  f a i r e  de même. 

Conformément à l'article 40 du Statut, la requête a 6 t h  
communiquée par l e  Greffe au Gouvernement de 1tUnion des  Républiques 
s o c i a l i s t e s  soviétiques. 

La Haye, l e  7 j u i l l e t  1959, 




